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M integy húszmillió eurós 
beruházásra és további 
támogatásokra számíthat 

Székelyudvarhely és Udvarhely-
szék, ami az ivó- és szennyvízhá-
lózat rendbetételét és a szolgáltatás 
javulását illeti – vezette fel a Harvíz 
Rt.-vel közösen tartott sajtótájé-
koztató témáját Jakab Attila város-
menedzser. Mint kiderült, a több 
település részvételével létrehozott 
fejlesztési társulás által üzemelte-
tett szolgáltató pályázat útján sze-
retné megszerezni az említett ösz-
szeget, már dolgoznak is az ehhez 
szükséges hatástanulmány elkészí-
tésén.

Mit terveznek?

Bogáti Csaba, a Harvíz Rt. vezér-
igazgatója elmondta, a pályázati 
pénzből 31–32 kilométernyi ivó- és 
szennyvízhálózatot újítanának fel, 
illetve több kilométernyi vezeték-
kel bővítenék a rendszert. Jelenleg 
napi 11 ezer köbméter víz kerül be 
a helyi hálózatba, aminek csak 
alig negyven százaléka jut el a fo-
gyasztókhoz. Ezen az arányon ja-
vítanának. Mindemellett vízművet 

hoznának létre a zeteváraljai víz-
tározó közelében, ahonnan a kör-
nyező falvakban és Székelyudvar-
helyen is biztosítanák az ivóvizet, a 
falvak szennyvízhálózatát pedig a 
székely udvarhelyi rendszerre csat-
lakoztatnák. Az igazgató nagy re-
ményeket fűz a projekt sikerességé-
hez, ugyanis az előző európai uniós 
pályázati ciklusban mintegy 200 
millió lejnyi támogatást sikerült ha-
sonló célokra hasznosítaniuk.

Fejlesztésekre elkülönítve

Bogáti Csaba hangsúlyozta, regio-
nális szolgáltató lévén minden tele-
pülésen egységes áron biztosítják a 
szolgáltatást, ami azt jelenti, hogy 
egy köbméter ivóvízért mindenhol 
3,31 lejt kell fi zetni – áfamentesen 
–, amiből 1,09 lejt egy külön szám-
lán lévő fejlesztési alapba különíte-
nek el. Utóbbit semmilyen más cél-
ra nem használják. A szennyvízért 
áfamentesen 2,6 lejt kell fi zetni, 
ebből 78 banit fordítanak korszerű-
sítésre. Az így összegyűlt pénzből 
például tudják biztosítani a pályá-
záshoz szükséges önrészeket. Az el-
múlt hét hónapban egyébként 1,77 
millió lej gyűlt Székelyudvarhelyen 
a fejlesztési alapba, ebből pedig 237 
ezer lejt az önkormányzat haszno-
síthat – tájékoztatott Fülöp Árpád 

Zoltán, a vállalat főkönyvelője. 
Utóbbi összeg elengedhetetlen, hi-
szen ebből fogják felújítani a víz- és 
szennyvízhálózatot azokon a sza-
kaszokon, ahol a korábban említett 
pályázat eredményhirdetése előtt 
szeretne aszfaltozni a városvezetés.

Mi történt eddig?

Az elmúlt időszakot elemezve Bo-
gáti Csaba elmondta, súrlódásaik 
ugyan voltak a korábbi vízszolgál-
tatóval, de összességében elég ci-
vilizált módon átvehette a munkát 
a Harvíz Rt. Ami a konkrét megva-
lósításokat illeti, felújításokat vé-
geztek a székelyudvarhelyi szivaty-
tyúházban, továbbá új és használt 
gépeket is vásároltak az üzemelte-
tés során felmerülő problémák mi-
nél hatékonyabb orvoslása érdeké-
ben. Lényeges változás az is, hogy 
ezentúl nem az önkormányzatnak 
kell kifi zetnie a különböző meghi-
básodások kijavítását, hanem ezt a 
szolgáltató téríti meg – egészítette 
ki az igazgató által elmondottakat 
Jakab Attila, megjegyezve, hogy 
korábban átlagosan havi 8–10 ezer 
lejt fi zettek ki ilyen címen. Bogáti 
Csaba ugyanakkor rámutatott, a 
lakossági kéréseknek eleget téve 
nagyobb hangsúlyt fektetnek arra 
is, hogy mihamarabb elhárítsák a 
gondokat és helyreállítsák a feltört 
utcarészeket. Hozzátette, ezentúl 
reggel héttől este nyolcig lehet hív-
ni őket dugulás esetén.

A szolgáltatás javítását tervezik
Beszámolót tartott a Harvíz Rt. vezetősége
• Több kilométernyi ivó- és szennyvízhálózati bő-
vítés, valamint egy új vízmű létrehozása érdekében 
fog pályázni a Harvíz Rt. – derült ki a szolgáltató 
Udvarhelyszéket érintő elképzeléseivel kapcsolatban. 
Emellett a tegnapi sajtótájékoztatón arról is szó volt, 
hogy a víz köbméterenkénti árából pontosan mennyit 
különítenek el fejlesztésekre.

K oronddal szemben a Község-
háza felirat eltávolítására 

vonatkozó jogerős bírósági ítélet 
végrehajtásának elmulasztása, Fel-
sőboldogfalván pedig a községháza 
homlokzatáról hiányzó román címer 
és zászló miatt indított pereket első 
fokon megnyerte a Méltóságért Euró-
pában Polgári Egyesület (ADEC).

Korond polgármestere ellen már 
2015-ben pert indított a Dan Tanasă 
vezette egyesület, azt kérve a bíró-
ságtól, hogy kötelezze az elöljárót az 
épületet megnevező felirat eltávolí-
tására a községháza homlokzatáról. 
Egy évvel később jogerős ítélet szüle-
tett, a feliratot le kellett venni. Mivel 
a Marosvásárhelyi Ítélőtábla akkor 
azzal indokolta a felirat eltávolítá-
sának szükségességét, hogy annak 
román megfelelője nem a „primăria” 
– a Romániában hivatalos megneve-
zés –, hanem „casa comunală” vagy 
„casa comunei”, 2017-ben úgy tették 
vissza a megnevezést, hogy Primăria 
helyett Casa Comunală szerepelt a 
Községháza fordításaként. Ezt a lé-
pést az ADEC törvénytelennek tar-
totta, és újabb pert indított Katona 
Mihály polgármester ellen, azt kérve 
a bíróságtól, hogy kötelezzék a köz-
ségvezetőt pénzbírság kifi zetésére a 
korábbi jogerős ítélet végrehajtásá-
nak elmulasztása miatt.

Le kell venni a feliratot

A Hargita Megyei Törvényszék nem-
rég kihirdetett elsőfokú ítéletében 
helyt adott az egyesület kérésének, 
és úgy rendelkezett, hogy a polgár-
mester köteles a bruttó minimálbér 
20 százalékának megfelelő pénz-

bírságot fi zetni minden nap késle-
kedésért, a jelenlegi ítélet jogerőre 
emelkedésétől kezdve. Eszerint a 
per jogerős lezárásától számítva a 
felirat levételének elmulasztása – a 
megemelt minimálbért véve alapul – 
napi 416 lejes bírságot jelenthet majd 
a községvezető számára. Kerestük 
Katona Mihályt is az ügy kapcsán, 
arról érdeklődtünk, hogy várható-e 
fellebbezés az elsőfokú döntés ellen. 
A polgármester azt mondta, először 
szeretné tanulmányozni az ítélet in-
doklását, amelyet még nem kapott 
meg, és azután dönt erről.

Román zászlók és címer

Felsőboldogfalva esetében az egye-
sület azt kérte keresetében a bíróság-
tól, hogy kötelezzék a polgármestert 
Románia címerének és zászlajának 
kitűzésére a községháza homlokza-
tára. Ebben az esetben is jogszabályi 
előírásra hivatkozott, amelyet a 2001. 
évi 1157-es számú kormányhatározat 
tartalmaz. A Hargita Megyei Törvény-
szék elsőfokú ítélete szerint a község-
háza homlokzatára ki kell helyezni 
a címert, a két román zászlót, a pol-
gármesteri hivatalt és helyi tanácsot 
megnevező táblákat pedig a megfe-
lelő sorrendben kell elhelyezni, felül 
a román és alul a magyar változattal. 
Két éve, egy másik perben, amelyet 
szintén az egyesület indított, arra 
kötelezték a községvezetőt, hogy tá-
volítsa el az épületet megnevező Köz-
ségháza feliratot, ez meg is történt. 
A mostani ítélet ellen a Marosvásár-
helyi Ítélőtáblánál lehet fellebbezést 
benyújtani.

Kovács Attila

Tanasă újabb pereket nyert

Az (X) szignóval el lá tott szö ve gek  fi ze-
tett rek lá mok, köz le mé nyek. A meg je lent 
írá sok nem fel tét  le nül a szerkesztőség 
vé le mé nyét tük   rö zik!
Szerkesztőségünk fenn tart ja a jo got, 
hogy a be ér ke zett le ve lek és más fé le írá-
sok közléséről dönt sön. Kéz ira to kat  nem 
őrzünk meg, és nem kül dünk vis  sza.
Hir de tés fel vé tel és ter jesz tés a szerkesz-
tőség címén hétköznap 8–16 óra között.
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A csíkszeredai Márton Áron Gim-
názium csapata nyerte a közép-

iskolás műveltségi vetélkedő Hargita 
megyei szakaszát. Székelyudvarhe-
lyiek ezúttal még a villámkérdéses 
döntőbe se jutottak be, a második 
és harmadik helyen holtversenyben 
végzett a csíkszeredai Segítő Mária 
Katolikus Gimnázium és a gyergyó-

szentmiklósi Salamon Ernő Líceum. 
A vetélkedőt az első világháború 
befejezésének 100. évfordulója je-
gyében szervezték meg, és ezúttal 
sem hiányoztak a gyakorlati próbák. 
Elkísérhették a versenyzőket az isko-
latársaik, így kialakultak a hangos 
szurkolótáborok is.

Kápolnási Zsolt

Taroltak a csíkiak a TUDÁSZON
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